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Vážení  
spoluobčané,

čeká nás nejoblíbenější část 
roku, zejména pro všechny 
školou povinné – prázdniny 
a čas dovolených.

Co se dělo  
a děje v Brloze

Začátkem prázdnin proběhne 
výměna střešní krytiny 
na pavilonu jídelny základní 
školy. doufáme také, že se 
během léta podaří vyměnit 
několik herních prvků na dvorku 
mateřské školy.

vyměníme část radiátorů 
v budově základní školy, což 
sníží množství ohřívané vody.

Jsme na začátku realizace  
plánu parkoviště u školky, 
čekáme pouze na stavební 
povolení. výstavba je  
plánována na příští rok.

Během terénních úprav  
jsme upravili plochu  
nad školou a zvýšili kapacitu 
parkovacích míst.

dokončili jsme výměnu 
střešní krytiny na budově 
staré hasičárny. veškeré práce 
provedli ve svém volném čase 
členové sdH Brloh. upravili 
jsme také terén před garáží, kde 
docházelo k zatékání do budovy, 
a dešťovou vodu jsme odvedli 
do kanalizace. velice děkujeme 
všem, kteří obětovali svůj 
čas pro udržování obecního 
majetku.

v minulém čísle jsem psal 
o žádosti o dotaci na vybudování 
čov v Rojšíně. výzvu k dotaci  
vypsalo ministerstvo 
zemědělství, ale naše žádost  
nebyla úspěšná.  
Z důvěryhodných zdrojů víme, 
že minimálně po další dva roky 
nebude tato výzva vypsána 

kvůli nedostatku prostředků 
ve státní kase. ucházíme se 
proto o finanční příspěvek 
z investičního programu 
Jihočeského kraje, jehož  
výzva bude vypsána  
začátkem roku 2025.

K loňské velké vodě: v minulém 
čísle jsem vyzýval majitele domů, 
aby si vyzvedli pytle naplněné 
pískem. tím zvýšíme rychlost 
reakce na případné záplavy 
a odvrátíme větší škody. Pokud 
máte zájem, kontaktujte mě 
a domluvíme se.

vítězná firma nám dodala kalovou 
koncovku pro čov v Brloze. Při 
hledání vhodného místa pro toto 
zařízení jsme uklidili velkou část 
areálu. Původně jsme plánovali 
pouze zpevnění plochy pro 
mobilní odkalovač, ale nakonec 
jsme vyasfaltovali cca 350 m2. 
Po dokončení asfaltování jsme 
rozhodli provizorně přesunout 
provozovnu sběrného dvora 
na nové místo, které bude 
spuštěno od 12. července.

dodavatelská firma nám 
předala kalovou koncovku 
na zpracování kalu, finálního 
odpadu z naší čističky odpadních 
vod. Nyní tento odpad můžeme 
ekologicky upravovat pomocí 
kalolisu a využít k následnému 
kompostování.

v odpadovém hospodářství 
dojde ke změnám týkajícím se 
biologicky rozložitelného odpadu. 
do konce roku 2022 měla naše 
obec statut mobilní kompostárny, 
což nám umožňovalo zpracovávat 
a využívat kompost pro obecní 
účely. od roku 2023 byl však tento 
statut zrušen a získání oprávnění 
pro provoz kompostárny je pro 
naši obec velice složité. Zahájili 
jsme jednání s velkou soukromou 
kompostárnou, která pro nás 
zajistí likvidaci rostlinných 
odpadů a postará se o související 
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Tentokrát se vrátíme 
do května. Konkrétně 
k šestému dni tohoto měsíce, 
kdy se sešlo zastupitelstvo 
obce od 19 hodin v kanceláři 
starosty. V kompletní sestavě 
nás čekalo za mě rekordních  
15 jednacích bodů.

V bodě jedna vzalo 
zastupitelstvo postupně 
na vědomí rozpočtové změny 
číslo 3., 4., 5. a 6.

Body číslo dva a tři 
pojednávaly o účetních 
závěrkách obce + ZŠ a MŠ. 
Zde dostali zastupitelé včas 
všechny podklady a závěrky 
schválili.

Bod čtyři byly žádosti 
o příspěvek místního spolku 
včelařů a dubenského běhu. 
oba příspěvky zastupitelstvo 
schválilo. 

V pátém bodě jsme řešili 
žádosti o nájem, koupi (směnu) 
pozemků. Zde zastupitelstvo 
nedošlo k závěru a bude se 
záležitostí nadále zabývat. 

Bod šest řešil nákup pozemků 
od Římskokatolické církve. 
členové zastupitelstva 
pověřili starostu v dalším 
jednání za domluvených 
podmínek. 

Pevně doufám, že se to  
na podzim podaří!

Přeji vám prosluněné léto 
a příjemně strávenou dovolenou.

Tomáš Jungwirth
starosta

legislativu. také nám bude 
dodávat zpracovaný kompost 
či substrát k dalšímu použití. 
do budoucna budeme muset více 
třídit rostlinné zbytky – větve, 
listy a trávu. do příštího čísla 
zpravodaje vymyslíme řešení 
a informujeme vás o formě 
třídění.

v květnu začala zhotovitelská 
firma budovat zastřešení zázemí 
na víceúčelovém hřišti. Budovy 
budou opláštěny dřevěnými 
palubkami.

čekáme na pravomocné  
vyjádření k výstavbě chodníku 
směrem na Janské údolí.  

Z jednání zastupitelstva obce
V bodě sedm jsme odsouhlasili 
úpravy vyhlášky o odpadech. 
Jedná se o kosmetické úpravy, 
kdy se z vyhlášky vyjmul bod 
číslo 8. a 9. 

Bod osm pojednával o koupi 
stroje na čištění umělého 
povrchu. Nákup byl domluven 
společně s obcí Holubov 
a sokolem Křemže. Náklady 
na pořízení byly rozděleni 
poměrnou částí dle rozlohy 
jednotlivých hřišť. smlouva 
o nákupu byla schválena. 

V bodě devět nás starosta 
informoval o výsledcích 
poptávkových řízení na akce 
nová střecha v areálu ZŠ, dále 
na střechu zázemí volejbalového 
hřiště, pak opravu komunikací 
– výtluky po obcích + čov 
a poslední byla oprava vstupní 
brány a části zdi okolo kostela. 
Zastupitelstvo ve všech 
případech pověřilo starostu 
k sepsání smluv o dílo. 

Bod deset a návrh smlouvy 
o smlouvě budoucí o zřízení 
věcného břemene s eG.d. 
Zastupitelstvo obce pověřuje 
starostu podepsáním smlouvy  
o smlouvě budoucí. 

Bod jedenáct a schválení koupě 
nemovitosti Rojšín č.p. 26  
(bývalý obchod a klub hasičů). 

tuto koupi zastupitelstvo 
schválilo. 

V bodě dvanáct jsme 
schvalovali změnu rozpočtu 
7/2024. tuto změnu jsme 
po objasnění nákladů 
schválili. 

další bod číslo třináct řešil  
změnu výše úplaty za školkovné 
a družinu v ZŠ. Zde již několik 
let nedošlo k navýšení 
a zastupitelé schválili 
u poplatku za vzdělávání 
v mateřských školách navýšení 
na 300 Kč/měsíc a u družin 
na 150 Kč/měsíc. 

V bodě čtrnáct jsme řešili 
stanovení koeficientu pro 
daň z nemovitostí. starosta 
informoval zastupitele 
o změnách v dani z nemovitostí 
a zastupitelstvo pověřilo 
starostu zjištěním dalších 
informací k dalšímu postupu. 

Poslední bod patnáct = bod 
různé. Zde se řešilo několik 
záležitostí, ale hlavní 
byla informace o výsledku 
konkursního řízení na ředitele 
školy, přesun sběrného dvora 
a neúspěšná žádost o dotaci 
na čov Rojšín.

Václav Pecha ml.
místostarosta
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O rozhovor jsem požádala 
pana Libora Lva, poslední 
rozhovor ve zpravodaji  
s ním byl v roce 2006, 
proto jsem se zeptala,  
co je nového. 

Odkud konkrétně pocházíte?
Jsem pražák. Pocházím z dejvic, 
za mého dětství to byla skoro 
až periferie Prahy. vzpomínám, 
jak jsem cestou do školy mohl 
plašit koroptve. do centra Prahy 
mne to nikdy moc netáhlo. 
do Brloha jsem se přiženil. 
Na jedné brigádě jsem se 
seznámil s manželkou a už nám 
to vydrželo. 

Dlouho jste dělal starostu naší 
obce, je něco, na co jste hrdý 
za dobu Vaší působnosti? 
ve starostovském křesle jsem 
byl 18 let. Je těžké říct, na co 
jsem nejvíc pyšný, protože 
je to celkem složitá otázka. 
Jsem asi nejvíc pyšný na to, že 
se podařilo překonat období, 
kdy měla obec ekonomické 
problémy. Kvůli určitým 
rozdělaným projektům 
z dřívějška, před rokem 1989, 
a přechodu na nový způsob 
financování obcí byl Brloh 
v dost špatné situaci. Museli 
jsme si vzít úvěry, ale nakonec 
se to podařilo překonat. systém 
financování obcí se pro nás 
zlepšoval, tím že máme velkou 
výměru katastru i celkem 
slušný počet obyvatel, tak nám 
reformy financování obcí začaly 
více přispívat. Jsem rád, že se 
nám podařilo dokončit stavbu 
dnešního pečovatelského domu, 
který byl původně zamýšlen 
jako budova národního výboru. 
Jsem rád, že tato stavba má 
rozumný smysl. Jsem i hrdý 
na to, že se začala v době, 
kdy jsem dělal starostu, více 
i rozvíjet kultura, ale to nemůžu 
dát samozřejmě vysloveně 
sobě za zásluhu, protože to byl 

všeobecný trend v republice.  
došlo k obnově spolkové 
činnosti a pochopitelně na to 
byli lidi i u nás. 

Vrátím se k tomu 
pečovatelskému domu,  
to mělo původně jiný účel? 
ano, původně to měla být 
budova pro místní národní 
výbor. Bylo zamýšleno, že 
tam budou veškeré služby 
a zdravotní středisko. Před 
rokem 1989 se to jevilo jako 
zajímavá stavba, kde by byly 
sdruženy všechny služby pro 
obyvatele, ale po revoluci to 
přestalo dávat smysl. Půlka 
jednoho patra měla být 
středisko, v budově měl být 
obecní úřad a služby jako místní 
švadlena, elektrikář a podobně. 

Jak Vás napadlo udělat 
z budovy zrovna Dům 
s pečovatelskou službou? 
to bylo dlouhé pátrání. Zrovna 
byl v české republice další 
trend, a to budovat pečovatelské 
domy, a byl to smysl, na který 
byl stát ochotný přispět.

Jste jedním s hlavních 
organizátorů kulturních akcí 
v Brloze, kde berete nápady?
 teď už mi nápady trochu 
docházejí, ale dříve to bylo 
hlavně tím, že jsem neseděl 
doma a hodně jsem se 
zúčastňoval různých jiných akcí 
mimo Brloh. Několikrát jsme se 
účastnili soutěže o vesnici roku, 
kde jsme nedopadli několikrát 
vůbec špatně. Jezdil jsem 
na semináře a setkání vítězných 
obcí a tam jsem čerpal hodně 
inspirace. Myslím, že konkrétně 
v roce 2000 jsme si získali 
modrou stuhu za společenský 
život v obci. Při hodnocení 
se brala i v potaz účast 
místních lidí na kulturních 
akcích,neměla by se o vše starat 
jen obec. vždy je potřeba mít 
lidi, kteří to táhnou, a je jedno, 

jestli jsou u hasičů, ochotníků 
nebo z obce. Pořád tvrdím, že 
tady kulturu děláme zhruba 
pro stovku lidí, a ať vymyslíme 
cokoliv, tak ten zbytek stejně 
nepřitáhneme.

Nesmíme vynechat náš 
ochotnický spolek, jak dlouho 
jste u ochotníků? 
u ochotníků jsme od začátku, 
ale nejsem zakládající člen. 
Zakladateli byli Naďa a Honza 
Šafářovi, společně s lubošem 
(Školníkem). Byl jsem osloven 
do první hry s názvem 
„lucerna“ a už jsem zůstal. 
Kromě audience, kterou si 
sehráli tomáš Jungwirthů 
s vaškem Pechů, jsem hrál 
skoro ve všech. Režírovat jsem 
začal, až když luboš řekl, že 
končí. Nebyl nikdo jiný, kdo by 
se toho ujal, tak jsem vytáhl 
svoje nápady. Režíroval jsem 
zatím 4 odehrané hry – dva 
muži v šachu, do pyžam!,doktor 
v domě a drazí rodiče. teď 
momentálně pracujeme 
na nové hře. Kromě toho 
jsem kdysi nepsal scénář 
k „tenkrát na západě“ a upravil 
„Jeppeho z vršku“ na „ sázku 
na Jeppeho“. Mimo Brloh jsem 
se souborem Campanello hrál 
noční prohlídky po zámcích 
a s pražskou skupinou 
historického šermu jsme dali 
dohromady hru podle vančury „ 
Markéta lazarová“, kde jsem se 
podílel na scénaři. Hráli jsme ji 
i v Brloze.

Podle čeho vybíráte hry?
se hrou dva muži v šachu 
jsem přišel já, protože jsme to 
tenkrát zkoušeli hrát s lidmi 
ze šermířské skupiny, kde ale 
k tomu nedošlo, a měl jsem 
k dispozici scénář. Mám hrozně 
rád Horníčka, protože je to 
mistr slova, tak jsem scénář 
přinesl. s hodně nápady přišla 
anežka Janoušková, která se 
v té době hodně angažovala, 

Rozhovor
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dříve jsem se aktivně věnoval 
myslivosti, bohužel mi na to 
nezbýval čas, a je to zrovna 
činnost, která vyžaduje činnost 
na 100%, jinak to není ono.

Máte konkrétní plány 
do budoucna?
Mohl bych trochu zvolnit 
a naučit se odpočívat. 

Libore, děkuji Vám za rozhovor 
a za dalších 18 let si můžeme 
opět popovídat, co je u Vás 
nového.

a troufám si říct, že by byla 
vynikající dramaturg, protože 
když ona s něčím přišla, tak to 
byly vždy kvalitní věci.  
Rád bych k ochotníkům 
řekl, že rádi uvítáme mladou 
krev. Chodím pravidelně 
na představení deváťáků a pár 
výrazných talentů se tam 
najde. tento rok byli především 
v hlavních rolích lidé, kteří 
nebyli vůbec špatní. 

Vím o Vás, že v posledních 
letech jste se dal  
do pěstování a výroby 
produktů z ovoce a zeleniny, 
tak mi o tom povězte. 
Je to hodně dlouhá historie. 
Kluk z města se přiženil 
do hospodářství, protože 
manželčini rodiče soukromě 
hospodařili, tak mne to  
k tomu přivedlo. Pak když 
umřela babička, tak dobytek 
nebyl a znám zbyly nějaké 
pozemky, tak jsme nějaké 
dokoupili. Začali jsme tím, 
že koupíme jednoho býčka – 
vykrmíme, prodáme.  
dva býčci je stejná práce 
jako krmit jednoho, a tímto 
způsobem se to rozrostlo 
na určité hospodářství.  
v době, kdy jsem skončil 
na obci a byl umožněn prodej 
na farmářských trzích, jsem se 
rozhodl, že tam budu prodávat 
maso. uvažoval jsem, jestli 
prodávat jenom maso nebo 
i něco k tomu, tak jsem začal 
zkoušet něco dělat. Nakonec 
se z vedlejšího prodejního 
produktu stal ten hlavní, 
protože na maso jsem měl stálé 
odběratele a bylo v podstatě 
prodané ještě před porážkou. 
Proto jsem začal jezdit po trzích 
s rostlinnými produkty. Začal 
jsem vymazlovat receptury 
a tím se to rozrůstalo. Jako 
důchodce už jsem s dobytkem 
skončil a je ze mě něco mezi 
zahradníkem a zahrádkářem. 
dělám lyo ovoce, sirupy,  

sušené proslazené dýně, to je 
moje vlajková loď, a klasicky 
sušené ovoce. 

Zbývá Vám čas  
i na nějaké koníčky?
Moc času mi nezbývá, ale když 
ho mám, tak rád čtu. Rád se 
vracím ke knihám, které jsem 
už jednou přečetl, a objevuji 
v nich nové věci. Rád vidím, 
když přijdou děti s vnuky. 
a po čem se mi tedy stýská, 
na co čas nezbývá, je to, že 
chodím málo ven jen tak se 
potulovat přírodou.  Marcela Mádlová
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Pozvání do knihovny

Kuřátka v knihovně

Koťátka v knihovně

ve čtvrtek 11. dubna jsme se 
domluvili s třídou Kuřátek 
na pravidelné návštěvě 
knihovny. Počasí nám 
přálo, proto jsme se vydali 
na záchrannou misi kolem 
kostela, kde jsme pomáhali 
rodině Příšeráků se dostat zpět 
na svoji planetu. Museli jsme 
příšerky nakrmit házením 
víček podle barev, lovili jsme je 
rybářským prutem z hluboké 
vody a museli jsme malé 

ve čtvrtek 6. června se 
uskutečnila poslední návštěva 
třídy Koťátek v tomto školním 
roce. s většinou se vidíme 
naposledy coby žáčky mateřské 
školy, od příštího roku je již 
budeme potkávat s aktovkami 
na zádech, jak si každé ráno 
šlapou svou cestu do školy. 

tentokrát jsme měli k ruce 
knihu „smolný den“, kdy se 
jezevec rozhodl, že si udělá 
krásný den, ale nic se mu 
nedařilo. Rozbil se mu  
hrníček, všude zakopával. 

příšeráky pomocí mapy dovést 
k mamince. to je pouze část 
úkolů, které byly pro nejmenší 
ze školky připravené. Chápu,  
že udržet pozornost takto 
malých dětí není vždy snadné, 
ale troufám si říct, že tentokrát 
se zadařilo. Musíme dělat 
návštěvy akční a potom všechno 
jde. Kuřátka, děkuji za návštěvu 
a určitě se zase uvidíme 
v dalším školním roce.

Marcela Mádlová 

Šel tedy za kamarády,  
kterým se taktéž nedařilo, 
a všem jim pomohl.  
Pomáhala i koťátka: věšela 
mývalovi prádlo, pomáhala 
jelenovi hledat zatoulané  
míčky a v neposlední řadě 
slepila právě ten rozbitý 
hrneček.

Hlavní poučení z příběhu 
spočívalo v tom, že je důležité 
mít kamarády a vzájemně si 
pomáhat a podporovat se, 
protože se vše nakonec v dobré 
obrátí. děti společnými silami 
vyrobily girlandu, kterou máme 
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při tomto důležitém životním 
kroku a věřím, že i přesto, že 
někteří z vás nechtějí opustit 
školku, se vám bude ve škole 
moc a moc líbit.

 

LeBlond, Renaud
 – PlaveC Z osvětIMy
Lednická, Karin
 – ŠIKMý Kostel 3
Lukášková, Markéta
 – odvaHa
Lundberg, Sofia
 – čeRveNý adResáŘ
Ness,Patrick
 – JíZda 
Poncarová, Jana
 – CyKlIstKa
Prášková, Markéta
 – esteR; RoZBIté světy; Balada o sNeCH
Vlasáková, Klára
 – těla
Wilková, Scarlett
 – desetKRát a dost

– DeTeKTiVKy, ThRiLLeRy
Bryndza, Robert
 – aNděl sMRtI
Chatfield, Tom
 – toHle Je GoMoRa
Klabouchová, Petra
 – IGNIs Fatuus
Pospíšilová
 –  NeReZ
Lapena, Shari
 – vŠude saMí lHáŘI
Marsons, Angela
 – ulouPeNé dívKy
Nesbo, Jo
 – NočNí důM

NAučNá LiTeRATuRA PRO DOSPěLé
Podhola, Roman
 – ŠuMava a RoZHledNy
Pohorecký, Vladimír
 – Po stoPáCH tRIaNGulačNíCH věží

BeLeTRie PRO DěTi
Bussel, Darcey
 –  Malá BaletKa; Malá BaletKa  

Nela; Malá BaletKa Rosa;  
Malá BaletKa ela

Cobb, Amelia
 –  eMa a KouZelNá Zoo:  NesMělá 

vydRa; osPalá sovIčKa
hierteis, eva
 – ostRov větRNýCH KoNí 1,2 
hunter, erin
 – KočIčí válečNíCI 1,2,3 
Lebeda, Jan
 – MedovNíčeK Na CestáCH
Peroutková, ivana
 – aNIčKa u MoŘe

NAučNá LiTeRATuRA PRO DěTi
Seed, Andy
 – PRavda o HovíNKu

BeLeTRie PRO DOSPěLé 
– ROMáNy
Bell, Cathrine
 – JaNe austeNová: slova a CIt
Brackston, Paula
 – KRáMeK se staRožItNostMI
Březina, Jiří
 – laBuť a loveC
Caplin, Julie
 – doMeK v IRsKu; HRad ve sKotsKu
Di Fulvio, Luca
 – sKRytý RáJ
Follet, Ken
 – ZBRoJ světla
Klabouchová, Petra
 – u seveRNí ZdI
Lark, Sarah
 – ZvěRoléKaŘKa: odvážNé Cesty

Nové knihy

Marcela Mádlová 

pověšenou v knihovně,  
a můžou si kdykoliv 
připomenout své kamarády. 

Koťátka, chci vám jen říct,  
vy, kteří odcházíte do školních 
lavic, přeji vám hodně úspěchů 
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Besídka ke dni matek

v úterý 14. května 2024 jsme uspořádali s dětmi 
z Medvídka pro maminky, babičky a tetičky 
besídku ke dni matek. Besídka se konala v jídelně 
ZŠ Brloh a účast byla opravdu velká. děvčata 
nacvičila tři tanečky, pásmo básniček a písniček 
a nakonec malou módní přehlídku, která měla 
velký ohlas. děvčata ze sedmé třídy nám ochotně 
vypomohla jak s přehlídkou, tak se zpíváním, 
za což jim moc děkuji. také jsme maminkám 
napekli sušenky, aby maminky viděly, co jsme 
se na kroužku vaření naučili. také děkuji panu 
tomanovi za ozvučení celé besídky.      

Božena Němcová

Anna Karlová

Základní škola 
a Mateřská škola Brloh

Pletení pomlázek

Zápis  
do 1. třídy

dne 8. 4. 2024 
proběhl zápis  
do 1. třídy.  

Zapsáno bylo  
16 budoucích  
prvňáčků.
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Barcelona je nádherné umělecké dílo.  
Památky, čilý život, skvělá kuchyně, milí 
a usměvaví lidé a ještěrky, symbol Barcelony, 
kam se jen člověk podívá. všichni jsme si 
odvezli nezapomenutelné zážitky  
a vzpomínky, které nás budou provázet  
celý život. Její návštěvu rozhodně 
doporučujeme i vám. 

Viky Boháčová

Ps – ...a já děkuji vpravdě báječné  
posádce deváté třídy, s níž byla radost 
podniknout tento výjimečný výlet!  

Výlet 9. třídy do Barcelony

dynamické hlavní město Katalánska  
a druhé největší město Španělska.  
Fascinující architektura s chrámem  
sagrada Familia v čele, vynikající čerstvé 
dobroty na venkovních tržištích, v zapadlých 
tapas barech nebo místních restauracích. 
Procházky po bulváru la Rambla a díky 
krásnému počasí i čas strávený na pláži 
na březích středozemního moře. 

to vše nám Barcelona ukázala a my to mohli 
zažít a obdivovat celý jeden květnový týden 
od středy 22. 5. 2024 do úterý 28. 5. 2024. 

Pan učitel trapl nám ukázal nejen mnohé 
architektonické skvosty Barcelony navržené 
antoni Gaudím, jako sagrada Familia,  
Casa Batlló, Casa Milà, Park Güell nebo 
i některé lampy na ulici..., ale navštívil  
s námi i nedaleký klášter Montserrat,  
gotickou čtvrť, kopec Montjuïc, úchvatné 
akvárium, památník Kryštofa Kolumba  
nebo dechberoucí muzeum FC Barcelony. 

František Trapl

Zároveň děkuji rodičům žáků za ukázkovou 
součinnost a podporu, stejně tak vedení školy 
za umožnění akce. 
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doufám, že se všem čas strávený 
ve škole líbil a že jsme zažehnali 
i ten nejmenší strach z budoucí 
školní docházky.

když nás pustil přímo 
do výběhu, kde jsme jim mohli 
každý dát mrkvičku. tu prý mají 
nejraději. Počasí nám přálo, 
a tak jsme si bohužel!!! poslední 
výlet s dětmi moc užili.

hurá do školy

Medvíďata u medvědů

tuto větu si mohli poprvé říci 
naši předškoláci 3. června. 
I když zatím jenom „nanečisto“. 
strávili jsme společně část 
odpoledne a vyzkoušeli si,  

Navštívit medvědy na zámku 
v českém Krumlově, to se 
povede každému, ale krmit je, 
to už každý nezažije. Nám se to 
ale povedlo. v pátek 7. června 
jsme navštívili tři medvědy – 
nejstarší 33letou medvědici 

Zdeňka Švarcová

Anna Karlová

jak to asi bude ve škole vypadat. 
Měli jsme tělocvik, matematiku, 
psaní i výtvarnou výchovu 
a vyzkoušeli jsme si práci 
na interaktivní tabuli. 

Marii terezii a dva mladší 
medvědy, viléma a Polixenu. 
Jejich ošetřovatel, pan Jan 
(Míša) černý, mimochodem 
rodák z Brloha (Rychtářova), 
nám vyprávěl, co mají rádi,  
co jedí, a nejzajímavější bylo,  
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Dvě psaníčka
letěla dvě psaníčka 
lehká jako peříčka. 
letěla na pole, 
přistála na stole. 
otevřela je holčička 
s očima jak kočička.

Sofča Toušková  
+ Naty Borovková

Počítačové hry
Počítačové hry 
to jsou zábavy. 
sedím u nich stále 
a nevím, co dále. 
Nejím, nespím, hraju 
s kamarády ze všech krajů. 
Z čech i slovenska, 
to je vážně pecka.

Matěj Tichý

Péťův den
Péťův rukopis, 
Není žádný krasopis. 
Když Péťa píše, 
Pláče i ježibaba z chýše. 
Když Péťa vezme propisku,  
Hned ji strčí do pysku 
Kdyby se Psku něco stalo, 
Péťu by to rozlámalo.

Ondra Švarc + Honza Sobol

černá kočička
Kočička hledala pelíšek, 
aby jí nezmokl kožíšek. 
Pelíšek je měkoučký, 
ideální pro kočky. 
Chtělo by to něco k snědku, 
třeba myšku nebo chleba patku.

Adélka Dědičová 

O Barborce
Mám ráda Barborku,  
seděla u nás na dvorku.  
Kde jsi, kde jsi? 
už u nás nejsi. 
Hledala jsem louku, 
abych natrhala kytku. 
Na louce jsem usnula 
a spala tam až do rána. 
Probudila mne až rosa,  
protože jsem byla bosa.

Dan Levý

Podivný den
Šel jsem ráno z kopce, 
zahledl jsem obce. 
tak jsem na ně kývnul,  
u toho jsem zívnul. 
Popošel jsem dál, 
uviděl jsem sál. 
Byl tam taky stožár,  
zaplál na něm požár. 
Moc jsem se ho leknul, 
až jsem z toho beknul. 
Šel jsem zase dále, 
byl jsem venku stále. 
uviděl jsem kozičku,  
zahlédl jsem tetičku. 
tak jsem stoupnul na chodník, 
zvrknul jsem si tam kotník. 
K zemi jsem se skácel, 
odvahu jsem ztrácel. 
tak jsem zase vstal, 
domů jsem se hnal. 
Měl jsem toho moc, 
když už byla noc.

David Macháček

Polévka
Hurá,hurá sláva, 
maminka polévku ochutnává. 
Když nám ji nalila do misky, 
spálili jsme si pysky. 
eliška se rozplakala, 
maminka ji pochovala.

David Fryč

Bouřka
Když jsem šel domů, 
slyšel jsem na sto honů. 
Když hromy buší, 
jsme skoro všichni hluší. 
Zpíváme si lalala,  
bouřka už se přehnala. 
Báli jsme se věru, 
připravili jsme i sekeru.

Zdeněk Jungwirth 

Zvířátka
Jak  vypadají zvířátka? 
to je dlouhá pohádka. 
Kočička je maličká jako vesnička. 
Malý koník vypadá jako poník.
slepička má ocásek jako metlička.
velký pes je jak les. 
Hroch je velký hoch. 
liška ostrá jako šiška. 
Puma vypadá jako guma. 
Rybička je hodně maličká. 
Můj orel se  jmenuje Karel. 
veverka je pěkná čiperka. 
už je konec pohádky, 
musím se vrátit do zahrádky.

Eliška Mikešová + Kačka Brožová

O Maxíkovi
Maxíku milý, máš dlouho chvíli? 
Půjdu si s tebou hrát, nebudeme se ničeho bát. 
vezmu myšku na provázku, pohladím tě na ocásku. 
až skončí naše hrátky, půjdeme domů a né zpátky.

Peťa Dvořák + Vašík Toman

Básničky od páťáků

Žáci 5. třídy dostali za úkol 
v hodině českého jazyka  
složit básničky. Při své  
návštěvě knihovny je přinesly 
a byli velmi povedené, proto 
všechny díla uveřejníme:

Zdeňka Švarcová
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   Aby byly kytičky a smích.  
Přání a láska chybí mezi lidma.

AByChOM ByLi RáDi, Že Se 
MáMe!

I naši rodiče se s chutí zapojili 
a mile nás překvapili. Zde máte 
k nahlédnutí:

   Přeji pohodu, mír a zdraví.

   Zdravou a šťastnou rodinu. 
Lásku v rodině.

   Lásku, zdraví, mír. Pohodu, 
úsměv a lásku-budeme se mít 
fajn.

   Milá Země, ať u tebe žijí šťastní 
lidé, kteří se o tebe budou 
hezky starat.

   Vodu pro les a les pro vodu. 
Vodu pro celou přírodu.

PROSÍM, LiDičKOVé, ChOVeJMe 
Se K SOBě MiLe, AŤ Je NáM 
SPOLu KRáSNě NA SVěTě.

Jarní zprávičky začneme 
významným dnem a to  
22. dubnem, kdy měla naše  
Země svátek. v tento den jsme 
s Kuřátky zasadili do země 
semínka – a k němu zapíchli 
srdíčková přáníčka.  
čekali jsme, až nám vyrostou.

Na tvůj svátek milá Země
dali jsme semínko do země.
Semínko je zázračné,
každý z něho užasne.
Vyroste nám láska, štěstí, radost
Toho na světě není nikdy dost!

Naše nejmladší děti svá přání 
říkaly paní učitelkám a ty vše 
zapsaly na srdíčka. Nyní máte 
k nahlédnutí, co si přály nejvíce. 
všechna přání byla úžasná.

   Přeju si, ať jsou na sebe lidi 
hodní a usmívají se.

   Abysme se měli rádi 
a nebouchali se, pomáhali si.

   Ať je nám dobře s rodinou.  
Ať máme hodně lásky 
a dáváme si pusinky.

   Ať mamce není smutno, 
že sama dělá tu práci, 
pomáháme jí.

   Abysme se s maminkou více 
objímali, pusinkovali.

   Kamarádství. usmívat se-
lumpačiny rozesmějou.

   Přeju si tobogány. Aby mi 
rostly maliny.

Jarní Zprávičky ze Školičky

za možnost občerstvení 
a za milou společnost. Zpáteční 
cestu jsme absolvovali opět 
po naučné stezce, jejíž trasu 
jsme následovali až do Brloha, 
kam jsme doputovali po více než 
šesti hodinách.

Výšlap na Kuklov a dál

Na prahu léta 2024 se polovina 
žáků sedmé třídy společně 
se třemi pedagogy vydala 
na poznávací túru okolím 
Brloha. Zvolili jsme trasu 
naučné stezky, která nás 
zavedla za Kuklov. Primárním 
cílem se však stal statek 
uprostřed přírody, kde sídlí 
vyznavači jedné z mnoha 

František Trapl

větví buddhismu. Na místě 
jsme strávili půldruhé hodiny, 
během nichž jsme se dozvěděli 
základy věrouky a praxe 
buddhismu. Posléze jsme 
navštívili nevšední a rozlehlou 
meditační síň, v závěrečné části 
jsme si na ohni opékali vuřty 
a dále konverzovali s hostiteli. 
těm patří velký dík za přijetí, 
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velikou radost, hlavně když 
svítí sluníčko.“ Jdeme ven 
a Honzík R. říká: „Koukni se, 
vidíš ty mraky šedivý.“ Paní 
učitelka se podívá, pokyvuje 
hlavou a Honzík vykřikne: „Tak 
tyhle mraky by se naší žabičce 
nelíbily.“ 

- Jdeme na procházku 
a emička K. hlásí: „Dneska 
nemám švindlovku, zítra 
nezapomenu.“
druhý den: „Já mám dneska  
dvě švitovky.“
Kdo uhodl, že se jednalo 
o kšiltovky, i když měly různé 
názvy? 

- venku zvolal neznámý poeta: 
„Je krásně zataženo.“

- oblékáme se ven a hynďa 
povídá: „Paní učitelko, dívej, 
jak si rychle obleču bundu.“ 
Paní učitelka se dívá a nestačí 
se divit. Hyneček udělá „chvat,“ 
přehodí si bundu a zipem praští 
p. učitelku do brýlí, jen to 
zacinkalo. Nastalo ticho.  
vše viděl honzík R. a řekl: 
„Tak to je teda průser! To bude 
muset platit!“ Naštěstí to brýle 
vydržely a nikdo nic neplatil. 

slova mír, láska, zdraví, úsměv, 
pohoda se objevovala nejvíce.
ať nám ta naše přáníčka pěkně 
rostou a hlavně, ať se nám 
vyplní. 

starší děti dostaly otázku:  
„CO PŘeJeŠ ZeMi K SVáTKu?“

   Já ti přeju, aby si lidi uklízeli 
a neházeli po tobě odpadky 
škaredý a aby si tě vážili.

   Všechno nejlepší planeto! Ať 
je čistá voda a nejsi zalepená.

   Já ti přeju, aby lidi neházeli 
do jezírka věci a odpadky 
a aby na tobě nebyl bordel.

   Přeju ti, ať je celá Zem 
na světě čistá.

   Všechno nejlepší planeto!  
Ať je hodně zvířátek, ať žijou 
stromy, ať rozkvétají kvítky, 
a ať včelky opylujou stromy 
a květy.

   Přeju ti, aby po tobě  
neházeli nic.

   Milá planeto, mám tě moc 
rád a chci, aby zem byla čistá 
a zasazený stromy a aby 
nezdrhali zvířata.

   Země, přeju ti všechno 
nejlepší a aby po tobě 
neházeli odpadky ve vodě 
a na trávu.

   Milá planeto, nechci,  
aby tě někdo bouchal  
a aby se pomáhalo včelám 
sbírat med.

   Přeju jí, aby nebyl na Zemi 
žádný bordel.

   Přeju jí, aby byla hezky 
zdravá a aby se jí nic nestalo.

   Planeto, aby po tobě 
neházeli odpadky, aby  
rostly kytičky.

Jsou to nádherné, a hlavně 
upřímné odpovědi.  Je až 
neuvěřitelné, co všechno dokáží 
děti vymyslet v tomto věku. 

a stejně tak i dětské perličky 
týkající se naší planety-pobytu 
venku:

- Při nacvičování nového 
tanečku žabičky paní učitelka 
vysvětluje dětem, co znamená-
žabička zelená z jara celá 
blažená. „Žabička má z jara 
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30. dubna se u nás ve školce 
konalo čarodějnické řádění. 
Kdo chtěl, přišel v převleku 
čarodějnic, čarodějů a náš den 
mohl začít. čekala na nás stezka 
se zajímavými úkoly. 

Byl to pro nás docela „oříšek“. 
Např. luštění křížovky 
s tajenkou, hledání pokladu, 
ale i sportovní výkony nám 
daly zabrat-skákání panáka, 
let na koštěti, skákání 
žabiček…Největší legrace byla 
v rozpoznávání vůní-čichání. 
Co nám voní, co nám smrdí? 
Bylinky, cibule, syrečky, 
zavináče, voňavka… čarodějové 
nakonec prokázali velké čichové 
nadání. a též nadání v tvoření 
barevných lektvarů. Náš prima 
den byl zakončen sletem u školy, 
kde lady Jaruška se svými učenci 
předvedli svá čarovná umění.

druhou květnovou neděli byl 
svátek matek a naše Kuřátka 
a Koťátka pečlivě nacvičovala 

na besídku, aby udělala radost 
maminkám a babičkám. 

oběma třídám se vystoupení 
povedla a myslím si, že radost 
byla veliká a nějaká ta slzička 
dojetí také ukápla.

Nejmenší Kuřátka dostala 
otázku: „CO VŠeChNO Má 
MAMiNKA RáDA?“

hynďa: „Srdíčko namalovaný 
ode mě. Copánek emičky.“

honzík R.: „Fakt nevím, 
zeptám se.“ a druhý den volá: 
„Má ráda mě!“

Žofinka: „Má ráda barvy-
zelenou - moje maminka.“

emička K.: „Moje maminka? 
Mám jí moc ráda. Posílám jí 
srdíčko na srdci.“

Ondrášek: „Maminka má ráda 
růžičku.“

Páťa: „Kačenka.“

emička B.: „Akvapark, kytičky, 
že se směje.“

Vojtík: „Má ráda jabko, banán, 
hrušku. Všechno má ráda, víš.“

Šája: Šája se jen usmívala.

Anežka: „Nevim.“ Po chvilce: 
„Máme doma kočárek, mamce 
se líbí.“

Johanka K.: „Má ráda kytky-
nejradši fialky. Moje maminka 
má ráda, když jí něco zpívám 
a dávám pusinky. Má ráda 
oběd-špenát.“

emička J.: „Má ráda, když mám 
v pokojíčku uklizeno. A ještě 
má ráda kytičky.“

eliška B.: „Pusy-táty.“

Lindička: „Lízátko. Kornoutku 
zmrzču a taky taťku.“

Martinka: „Maso a kaši.“



15

Zpravodaj obce Brloh  |  číslo 2  |  2024

Maminka se směje, když: 
„Jsme třeba hodný.“ „Když si 
spolu hezky hrajeme.“ „Když ji 
pusinkuju.“

Úsměvů není nikdy dost, tak 
přidávám ještě perličky našich 
dětí.
- Holčičky si u jídla povídají 
a emička J. se zakucká 
a po chvilce říká: „Já jsem si 
málem udusila pusu.“

- Žofinka přišla od paní 
doktorky a povídá: „Oni mi 
vysávali krev.“

- děti si opakují znalosti 
o zvířatech. Paní učitelka říká: 
„Taťka je kůň.“  emička B.:  
„A mamka je konice.“

Paní učitelka: „Táta prase se 
jmenuje kanec“ a emička J. 
dodává: „A mamka je káně.“

- Ondrášek: „Žofinku bolí 
v krku, Anežka jí ho uškrtila!“

Rozárka: „Špagety s kečupem 
a nudle.“

Koťátka dostala různé  
otázky na téma:  
MOJe MAMiNKA (celý list) 
a darovala je svým maminkám 
jako dárek, který bude pro 
radost a pobavení určitě 
i po letech. 

Některé odpovědi byly 
velice zajímavé, některé 
nepublikovatelné.  
Zde máte k nahlédnutí jen 
několik anonymních odpovědí:

Kolik je mamince let? 
odpovědi: „Dost.“ „100.“ „200.“ 
„To teda nevím, ale dost…“ 
„800 a něco.“

Maminka nejčastěji říká: 
„Když si neuklidíš, tak 
nepůjdeš ven!“ „Přestaňte 
už zlobit!“ „Že nesmím dělat 
v pokojíku bordel.“ „Přestaň 
křičet!“

- Ondrášek přijde do školky 
a mezi dveřmi volá:
„Dobrý den, dneska jdu…“ 
(chviličku přemýšlí) a dodává: 
„kakat.“

Paní učitelky čekaly jinou 
odpověď: „Jdu po obědě (po o) 
nebo po spaní.“ 

Anežka: „Já jsem hodila 
na babičku kašel!“ 

 - I takováto „perlička“ byla 
slyšet ve třídě. uklízíme hračky, 
paní učitelka zpívá „uklízecí 
písničku“ a pomáhá dětem. 

Poprosí holčičku, co stála 
poblíž stolečků, aby zastrčila 
dvě židličky a ona jí rázně 
odpověděla:
 „To ti mám jako sloužit, jo?“   

v tu chvíli nastalo ticho 
a ostatní děti jen zíraly, stejně 
tak i paní učitelka.
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23. května jsme si udělali  
výlet do Holubova, kde na nás 
čekalo překvapení-včelky pod 
Kletí. Povídání o včelkách  
bylo velice zajímavé, stejně tak 
i různé úkoly, např. přenášení 
nektaru do sklenic. vyrobili 
jsme si vlastní svíčku z včelího 
vosku, ochutnali med, zkusili  
si včelařské kukly. to byl  
teprve zážitek. 

Motto:  
„KDyŽ JDeŠ S RADOSTÍ - 
NeMŮŽeŠ JÍT ŠPATNě.“

vám všem přejeme pohodové 
léto, hodně sluníčka a pozor 
„na kopřivky a píska!“

vysvětlení: toto byly perličky 
emičky K.: „Řízla jsem se 
o kopřivky. Já mám v noze 
píska.“

Za Kuřátka a Koťátka 
Dana Hamanová

4.června jsme ve školce 
oslavili den dětí s programem 
od Bambiny.

sportovní disciplíny střídaly 
hádanky písniček z dětských 
filmů, disco tance a pokusy 
o tanec ve dvojici s míčkem 
na břiše. v závěru oslavy si 
děti chytaly vystřelované 
bubliny. Podle fandění, úsměvů, 
výkřiků, radostného zapojování 
i těch nejmenších se den dětí 
vydařil na 100 %.

CO NáS V čeRVNu  
JeŠŤe čeKá? 

12. 6. výlet do Zlaté Koruny. 
Pan Pohoda se svým divadlem 
Z bedny má pro děti připravené 
nevšední zážitky.

20. 6. vítání občánků a zábavné 
odpoledne ve školce s našimi 
předškoláky.

25. 6. slavnostní rozloučení 
s šesti děvčaty a třemi chlapci 
co opustí naši školku.

Tento školní rok utekl jako 
voda. Devět předškoláků půjde 
po prázdninách do velké školy 
a my jim přejeme šťastné 
vykročení.
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Pro informaci uvádíme, že ve Zpravodaji zveřejňujeme jubilanty ve věku 65, 70, 75 a 80 let.  
od 80 let pak každoročně. Zveřejňujeme pouze ty jubilanty, kteří vyplnili, podepsali 

a odevzdali souhlas se shromažďováním a zpracováním osobních údajů  
na obecním úřadě v Brloze. totéž platí i pro dárkové balíčky (a to od 70 let).

Blahopřání
jubilantům

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme  
a přejeme do dalších let hodně štěstí a spokojenosti. 

ať prožijete další léta ve zdraví, s úsměvem na tváři a v pohodě,  
v blízkosti svých příbuzných, přátel a známých.

duben Marie Boudová 83 let Brloh

 Marie Burdová 90 let Brloh

 Václav Stanko 80 let Brloh

 

Květen Anna Brožová 82 let Brloh

 Marta Jungwirthová 75 let sedm Chalup

 Jiřina Salzerová 85 let Brloh 

 Lubomír hovorka 70 let Brloh

   

červen Vlasta Jakešová  84 let Brloh

 Jan hrubeš 86 let Brloh

Společenská rubrika
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informace z obecního úřadu

odečty vodoměrů proběhnou během srpna. odečty vodoměrů bude provádět pověřená 
pracovnice paní Jiřina Gründl z Brloha. žádáme občany, aby umožnili přístup k vodoměrům 

a zajistili vyčištění šachty (odstranili pavučiny, uhynulé hlodavce a případně odčerpali vodu). 
v případě nezastižení je potřeba si domluvit náhradní termín na tel. čísle 723 202 659.  

termín odečtu konkrétního domu domluvíte na uvedeném tel. čísle s paní Gründl.

Ve dnech 15.7. 2024 až 23.7.2024, dále pak 5.8.2024 až 14.8.2024  
a 26.8.2024 až 28.8.2024 bude uzavřena knihovna v Brloze.

Vítání občánků
ve čtvrtek 20.června jsme v obřadní síni obecního úřadu uvítali do života  
dva nové občánky obce, děvčátko a chlapečka.

o kulturní vystoupení se postaraly děti z místní mateřské školky pod vedením  
paní učitelky Hanky Jakešové a dany Hamanové, kterým patří poděkování  
za práci s přípravou vystoupení.

Přejeme rodičům, aby své děti vychovávali  
v radosti a pohodě a dětem, aby se jim  
v naší obci spokojeně vyrůstalo.

Alena Bombalová 
Matrikářka

Ráchel  
Traplová

Vojtěch  
Foltin
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Výsledky voleb do evropského parlamentu (7. a 8. června 2024)
Počet voličů zapsaných do výpisu ze seznamu voličů celkem   847
Počet voličů, kterým byly vydány úřední obálky     276
Počet odevzdaných úředních obálek       276
Počet platných hlasů ve volebním okrsku celkem     276

Strany, které získaly hlasy:
 č. 3 sPd a trikolora       12 hlasů
 č. 5 lepší život pro lidi       1 hlas
 č. 6 PRo – Jindřicha Rajchla       11 hlasů
 č. 8 Ref. o vstupu do eu bylo zmanip. státem plac. kampaní   1 hlas
 č. 9 Přísaha a motoristé       35 hlasů
 č. 11 česká republika na 1. místě       1 hlas
 č. 12 strana zelených        3 hlasy
 č. 14 aNo 2011        44 hlasů
 č. 15 aliance za nezávislost čR – proti přijetí eura!    1 hlas
 č. 17 sPolu        84 hlasů
 č. 19 svobodní        7 hlasů
 č. 20 sociální demokracie       10 hlasů
 č. 21 starostové a osobnosti pro evropu       23 hlasů
 č. 22 Hlas za uzák. eutanazie, rovnopr. žen, bezp. evropu   1 hlas
 č. 23 česká pirátská strana       15 hlasů
 č. 26 stačilo!        24 hlasů
 č. 27 demokratická strana zelených- za práva zvířat    2 hlasy
 č. 28 volte pravý blok ww.cibulka.net       1 hlas

Po loňské provizorní sezoně se můžeme letos pustit do plného provozu hřiště. v jarních měsících 
proběhlo zastřešení, dovybavení budovy zázemí a instalace ochranných sítí. Za poslední 

zmiňované velice děkujeme místní firmě Pokorný – sítě. ta poskytla kompletní instalaci i materiál 
zdarma. této dlouhodobé spolupráce si velice vážíme. Je radost mít takovou společnost v naší obci.

Nyní k provozu hřiště. Pokud budete mít zájem si zasportovat, stačí postupovat dle níže 
uvedených možností. Hřiště je možné si rezervovat jednorázově, dlouhodobě (pevný a opakující se 
termín, který je určen smlouvou o využívání hřiště) a poslední možnost je zapůjčení na turnaj či 

přátelské utkání. (zde budeme řešit vše individuálně)

Rezervaci termínů je možné provést telefonicky na níže uvedených číslech, mailem na 
hriste@obecbrloh.cz, nebo přes Messenger na FB stránkách obce Brloh.  

Rezervace je platná vždy až po zpětném potvrzení a zapsání do sdíleného kalendáře.  
(ten bude dostupný na stránkách obce)

Telefonní kontakty, Rezervace hřiště:
václav Pecha - 728 313 042 
Jan Postl - 607 717 770 
tomáš Jungwirth - 607 643 202

Jak jsme volili

Provoz víceúčelového hřiště

Od 12. července 2024 bude sběrný dvůr přesunut do areálu čOV v Brloze

Nebojte se vyzkoušet si tento areál. 
V ideálním případě lze využít až tři kurty 
najednou. Budeme se těšit na Vaše rezervace. 
Sportu ZDAR! Václav Pecha ml.
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28.dubna se na zastávce 
v Brloze sešla početná 
skupina místních 
i mimobrložských zájemců 
o naučnou stezku Brložskem. 
výlet organizovala správa 
CHKo Blanský les v rámci 
naučných výletů po CHKo. 
skupinu vedli paní Rejnková 
jako botanička a pan Kubelka 
jako ornitolog. výlet nebyl 

monotematicky zaměřen, jak 
to bývalo obvyklé, ale jak se 
postupovalo po stezce, téma se 
přesouvalo podle momentální 
situace od botaniky přes 
ornitologii k perlorodkám 
nebo hmyzu. a protože stezka 
je historicko-přírodní, výklad 
byl prokládán i historií 
o navštívených lokalitách. 
vzhledem k častým zastávkám 

trval výlet několik hodin. 
Množství informací však 
stálo za to. Počasí přálo, 
bylo příjemné. Podobných 
výletů pořádá správa CHKo 
více po různých zajímavých 
místech a naučných stezkách 
kolem Kletě. vyplatí se proto 
sledovat stránky správy 
CHKo

Na děti čekala jako každý rok 
spousta her a letos jsme přidali 
i fotokoutek. sešlo se celkem  
90 dětí a 90 dospělých. 
doufáme, že si odpoledne 
užili děti i rodiče. Poděkování 
patří všem hasičům a hlavně 
hasičskému dorostu za přípravu 
a průběh karnevalu.

Ohlédnutí za kulturními akcemi

Dětský karneval

Výlet po naučné stezce Brložskem

Stanislava Trávníková

Libor Lev



21

Zpravodaj obce Brloh  |  číslo 2  |  2024

na večerním posezení, kdy si 
každý mohl u ohně opéct párek 
či klobásu a tatínkové mohli 
zahnat žízeň točeným pivem 
a děti točenou malinovkou.

Ještě jednou všem děkujeme 
za účast a budeme se na vás 
těšit i v příštím roce!

hledali závěrečnou ceigaretu, 
kterou by si zapálili. Konečně. 
dopít a jít si lehnout. Barevné 
fáborky jim vlály nad hlavou 
a oni se ospale vraceli do svých 
domovů.

Nastal první máj, lásky čas. 
Někteří účastníci poslední 
dubnové akce chvátali přes 
svátek do zaměstnání, jiné čekala 
nečekaná domácí oprava, další se 
sháněli po rozkvetlé třešni, avšak 
pro letošek to bylo marné. Muselo 
stačit, že své i jiné polovičky 
omladili o velikonocích.

třicetimetrová májka stojí, 
z čarodějnice je popel a z prasete 
na rožni zbylo jen chabé torzo.

dne 30. května proběhlo v Brloze 
u Kampeličky stavění máje. 

Příprava této akce probíhala již 
od ranních hodin, jelikož bylo 
potřeba dojet do lesa pro nový 
strom a vše připravit do šesté 
hodiny, kdy měla proběhnout 
stavba nové májky. Přípravu 
a stavění tradičně obstarával 
náš sbor dobrovolných hasičů 
a obec Brloh, za což všem 

dubnové nedělní odpoledne ani 
za mák nepřipomínalo aprílového 
počasí, které mělo tou dobou 
panovat. slunce pálilo, děti se 
vozily v kárce za traktůrkem, 
v hrnečcích s kávou cinkaly 
lžičky, ačkoliv ten zvuk mohl 
pocházet ze styku vychlazených 
„lahváčů“. Kdo ví. Možná 
obojí. a na zahradě jednoho 
z rojšinských stavení odpočíval 
hlavní aktér nadcházejících 
událostí. Byl vysoký, štíhlý, 
a také zcela odhalený. Zatím se 
jen opaloval na slunci a čekal, až 
nadejde ten správný čas.

o dva dny později přišla jeho 
chvíle. Z něho se stala ona. 
obyčejný kmen stromu se 
proměnil v neobyčejnou májku. 
dopomohly k tomu tři věnce, 
vytvořené místními dívkami, 
a pro nedostatek dívek i ženami; 
zelená špička přidána, snad pro 
lenost místních chlapců, muži; 
hromada stužek navázaná ještě 
větší hromadou dětí a parta 
chlapů se svaly, kleštinami, 
dobrou náladou a vrchním 
koordinátorem nejdůležitějšího 
bodu odpoledne. trvalo celých 
pětadvacet minut, než se májku 
podařilo vztyčit, přičemž 
proběhlo spoustu debat, diskuzí, 
nevyžádaných rad i salv smíchu. 
Nakonec nad Rojšínem, tak jako 

Stavění máje

Májka v Rojšíně

Za SDH Brloh  
Vlastimil Vacek

Jana Němcová

zúčastněným patří velké 
poděkování.

Po postavení krásně ozdobené 
májky, s čímž nám pomáhali 
nejmenší účastníci, už se jen 
počkalo na tmu a mohlo se 
vyrazit na lampionový průvod 
kolem naší obce, který se již stal 
tradičním zpestřením této akce. 
Průvodu se zúčastnily všechny 
generace, což také zvedlo účast 

vždy, zavlály barevné fáborky. 

ale to už se ve vsi objevila osoba, 
tedy spíš figurína, na kterou 
všichni čekali. ač některým jí 
bylo líto, čarodějnice sprejskla 
jako krabička od sirek a snad 
odehnala zlé síly, které se 
o filipojakubské noci probouzejí 
k životu.

Zároveň se však začalo podávat 
i libě vonící maso, které se 
otáčelo nad ohýnkem o pět metru 
severněji od toho čarodějnického.

s tmou se postupně vytrácely 
děti i dospělí. Půlnoci se dočkaly 
čtyři nejstatečnější nezletilí, 
přestože se je rodiče pokoušeli 
dostat do peřin už v jedenáct. 
oranžové plameny hřály 
do nohou i tváří, sem tam ožehly 
nějaké to neopatrné lýtko, které 
se pohybovalo příliš blízko, 
a ve tři ráno u nich nezbyl téměř 
nikdo.

svítalo. Poslední hrdinové noci 
posedávali kolem dohořívajícího 
ohně. Pohlédli do výšky. Byla 
tam. Její vrcholek ozařovaly 
paprsky vycházejícího slunce. 
uhlídali ji. splnili svou 
povinnost. Nikdo jiný nevydržel, 
nikdo jiný to za ně neudělal. 
Přiložili svou ruku na hruď a… 
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představení bylo provázeno 
skladbami od Bedřicha smetany 
s vlastními texty Rybníkářů.

v sobotu 12. května jsme se 
sešli v kině v Brloze na divadelní 
představení hudebně- divadelní 
skupiny Rybníkáři. Herečka již 
byla v pořádku po podzimním 
nakopnutím koněm, tudíž nám 
mohli přijet zahrát pohádku 
utopené dějiny, která byla 
na podzim nahrazená hrou 
od Jana Wericha. Musím tedy 
vyzdvihnout herecké výkony 
všech herců, není úplně snadné 
upoutat a především udržet 
pozornost dětských diváků, ale 
myslím, že Rybníkářům se to 
opravdu dařilo. Je to i tím, že děti 
jsou aktivně zapojeny do dění 
na jevišti. Malí diváci pomáhali 
rybníkáři Kubovi Krčínovi stavět 
hráz a za svou práci dostali 

utopené dějiny, aneb o rybníkářovi Kubovi  
a bábě Slepičkové

Marcela Mádlová

i zaplaceno od báby slepičkové. 
Pozornějším dospělým divákům 
neuniklo, že ve hře se objevoval 
vodník Bedříšek a nebyla to 
náhoda, protože celé divadelní 

Cvrnkání skleněnkami se 
zúčastnili jak zkušení matadoři, 
této nenáročné hry, i když kolena 
pak bolela hlavně starší ročníky, 
tak i nováčci, kteří si nevedli 
vůbec špatně. Cvrnkání mají 
prostě v krvi. Ke všemu, jak je 
v Rojšíně dobrým zvykem, bylo 
pivo, limo, co si kdo dá, špekáčky 
a jiné pochutiny.

Děkujeme týmu RohaTý 
a těšíme se na příští ročník.

třetí květnovou sobotu se 
na rojšínském hřišti událo 
čtvrté sportovní klání, ba přímo 
mistrovský přebor v cvrnkání 
kuličkami. Pořadatelé už 
týden dopředu vyhlíželi slunce 
a především prosili boha deště, 
aby se smiloval a přesunul se 
i se svými nacucanými mračny 
někam jinam. Byli úspěšní. 
v Jižní americe vykvetla poušť 

O kuličku

atacama a konec rojšínského 
turnaje „o kuličku“ ozářilo 
podvečerní slunce.

Přes původně nevlídné počasí 
vášeň pro hru zvítězila 
a na hřiště se dostavil hojný 
počet hráčů, pravých srdcařů. 
startovní listina odhalila 
osmnáct dospělců a náctiletých 
a sedmnáct mladších dětí.

Jana Němcová

starší děti a dospělí
Pavel P.
Radek Š.

Bedřich J.

mladší děti
honzík K.

Růženka Z.
Terezka č.
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na zvířata. Největší hlavu 
nám dělaly konkrétně tři 
disciplíny. Původně bylo 
v plánu, že děti budou 
vykopávat dinosaury v písku 
na hřišti na plážový volejbal, 
písek těžko dopravíme 
do Kd, proto začalo shánění 
potřebných propriet 
z domácích zásob.  
Nakonec jsme situaci vyřešili 
dětským nafukovacím 
bazénkem s míčky, kde byli 
dinosauři ukryti. 

Pro naše malé tanečníky 
pořádala obec Brloh v sobotu 
18. 5. v Kd diskotéku. Podle 
očekávání si ji děti náležitě 
užily. Kromě toho, že se 
samozřejmě i tančilo, tak 
se stala velice oblíbená hra 
„na babu“ a u některých dětí 
si ani neodvažuji tipovat, 
kolik naběhaly kilometrů.    
Hraní písniček bylo v naší 
režii a hrálo se především 
na přání a bylo jich tolik, že 
se ani vše nestačilo pustit.   
všem co se podíleli 
na přípravě a samotném 
průběhu akce moc děkuji 
a těšíme se za příště.

dětský den jsme naplánovali 
na 2. června. už 14 dní 
dopředu jsem sledovala 
předpověď počasí, která 
se nevyvíjela dle našich 
představ. Neustále byl hlášen 
vydatný déšť. Ještě během 
pátka jsem měla optimistické 
vyhlídky, protože jsme si vše 
potřebné navezli do zázemí 
volejbalového hřiště. 

v neděli ráno mne 
optimismus přešel. sešli  
jsme se ráno s kulturní 
komisí na hřišti a přemýšleli 
nad možnostmi, co máme. 
Během celého dne nám 
slibovali meteorologové déšť 
a už v tu chvíli nám kapalo 
na hlavu. Měli jsme  
3 možnosti. První byla dětský 
den odpískat a přesunout 
na začátek školního roku, 
druhou možností bylo 
uspořádat pro děti pouze 
diskotéku a disciplíny nechat 

Disco pro děti

Dětský den

Za kulturní komisi Jan Postl ml.

na vhodnější počasí, třetí 
možností bylo všechno naložit 
a převést do kulturního domu 
a začít improvizovat. My se ale 
nevzdáváme a shodli jsme se 
na třetí možnosti. 

disciplíny jsme měli vymyšlené 
na konkrétní místa na hřišti, 
proto jsme v Kd chvíli pobíhali 
a plameně diskutovali, jak 
všech 10 disciplín poskládat 
na omezeném prostoru.  
všechny úkoly byly zaměřeny 
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dalším oříškem bylo vyřešit 
disciplínu s lenochodem, 
děti měli přelézat kurtny, 
které jsou vždy upevněné 
na fotbalové bráně, naštěstí 
máme v kulturním domě dost 
sloupů. Poslední disciplína, 
co nás potrápila byl krtek. 
děti měly poslepu projít 
dráhu a zakončit svou cestu 
v tunelu, ale jak ho upevnit? 
také jsme si poradili! 

I přes organizaci narychlo 
si dovolím říct, že se nám 
dětský den vyvedl nad 
očekávání a měli jsme 
85 malých soutěžících. 
Po úspěšném splnění úkolů 
byla pro děti připravena 
sladká odměna, špekáček 
a malinovka, děti měly 
neomezený přístup 
ke konzumaci ledové tříště 
– tímto chci poděkovat Jarce 
Marešové, která se o vše 
postarala a zapůjčila nám 
stroj na výrobu a dodala 
i směsi na přípravu. 
objednali jsme i agenturu 
pro malování na obličej, 
tudíž nám po kulturním 
domě běhali superhrdinové 
a všechna možná zvířátka, 

holčičky byly ozdobeny 
květinami a všem to moc 
slušelo!

Chci především poděkovat 
všem, kteří se na dětském 
dni podíleli. ať už je 
to obsluha za barem, 
dobrovolníci na stanovištích 
nebo zajištění opékaní 
a výdeje špekáčků.  
Je to zhruba 30 lidí, kteří 
ukrojí čas ze svého volna,  
aby si mohli naši nejmenší 
svůj den pořádně užít. 

Musím samozřejmě 
i poděkovat obci Brloh 
za sponzorování celé akce. 
všem nám je ale odměnou  
ta radost v dětských očích. 
Ještě jednou vám děkuji 
a další rok budeme doufat 
v lepší počasí!

Marcela Mádlová
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často se říká, že spontánní 
a nečekané akce bývají 
nejlepší. tady musím říct,  
že se to potvrdilo.  
den před finále Ms v hokeji 
se sešli dva nejmenovaní 
lidé, slovo dalo slovo a večer 
už byli všichni fanoušci 
hokeje zváni na finálový 
zápas do Kd.. Promítalo se 
na plátně a atmosféra byla 
naprosto úžasná. Přišlo něco 
kolem 35 lidí a společnými 
silami jsme kluky dotlačili 
k vytouženému zlatu.  
Jsme rádi, že jste přišli 
fandit, a věřím, že jste si to 
sdílení emocí naplno užili.

hokej v KD

hospodské kvízy – výsledky

hospodský kvíz - Brloh 5. 4. 2024 hospodský kvíz - Brloh 22. 6. 2024

Jan Postl ml.

PoŘ. NáZev týMu
Počet 
HRáčů

Body 
CelKeM

1. CPDM A PŘáTeLe 6 44

2. TO Je BLBeC 6 44

3. RODiNNÝ KLAN 6 42

4. NevIM 4 42

5. JIMBosauŘI 6 41

6. oHRada 6 41

7. FuGas 6 38

8. HovNoCHytI 6 38

9. ŠuMava 5 37

10. K2 3 36

11. JáMa teaM 6 35

12. žIvot Je HRa 6 35

13. MáŘa teaM 6 32,5

14. NeZNálCI 6 32

15. ŠtIKy a NáPRavy 6 31

16. ŠtaMGastI Ze sudet 6 27,5

17. NočNíCI 2 25

18. Já to ŘíKal 5 25

PoŘ. NáZev týMu
Počet 
HRáčů

Body 
CelKeM

1. NeViM 6 37,5

2. ROBOTi A MANiPuLáTORKy 6 37

3. RODiNNÝ KLAN 6 36,5

4. žIvot Je HRa 6 33

5. Já to ŘíKal 6 33

6. oHRada 6 32,5

7. MáŘa teaM 5 32

8. RosaKo 5 32

9. BRložNíCI 5 32

10. aHa 6 30,5

11. JáMa teaM 6 30

12. to Je BlBeC 6 30

13. K2 6 29,5

14. JIMBosauŘI 6 29,5

15. stŘelCI 6 28,5

16. ŠKolNíK luBoŠ 1 28

17. ŠuMava 4 23

18. NeZNálCI 4 21

19. ŠtaMGastI Ze sudet 5 13
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a dýchání). v obvazové technice 
si vylosovala: šátkový obvaz 
hlavy, klasový obvaz, obvaz 
palce na ruce, velký závěs 
a šátkový obvaz ruky.

děvčata, děkuji vám za vzornou 
reprezentaci naší školy i obce. 
děkuji také vedení školy 
i pedagogům za veškerou 
podporu a pomoc. děvčata 
Švarcová J. a Zemanová N. letos 
ukončila školní docházku. 
Přeji vám mnoho úspěchu 
na vybraných školách, pevné 
zdraví, radost a pohodu. děkuji 
vám za přátelství a empatii. 
s ostatními se snad ještě 
v příštím školním roce sejdeme.

v roce 2025 uplyne 60. let 
od založení zdravotnického 
kroužku. Po všechny tyto roky 
jsem ho vedla. vychovala jsem 
mnoho mladých zdravotníků, ale 
žádného svého nástupce. Bude 
smutné, jestli kroužek zanikne. 
stále věřím, že se nějaký nový 
vedoucí najde. Moc bych si přála, 
aby kroužek pokračoval.

Příspěvky čtenářů Zpravodaje

Soutěž mladých zdravotníků

v pondělí 13. května 2024 se 
konalo okresní kolo soutěže 
hlídek mladých zdravotníků, 
které pořádal os ččK v českém 
Krumlově. letos jsme do této 
soutěže přihlásili jen jedno 
soutěžní družstvo, protože jsme 
se po celý rok potýkali s malým 
počtem dětí, a tak jsem byla 
ráda, že nás bylo do soutěže tak 
akorát. děvčata se připravovala 
se vší zodpovědností 
a pečlivostí. Jsou velmi aktivní 
a přicházejí s nápady, jak 
rozšířit zdravotnickou osvětu 
i mezi ostatní žáky školy.

okresní soutěže se zúčastnilo 
celkem devět hlídek. Rozhodčí 
byli tentokrát mnohem 
přísnější, byla to jejich 
generálka na krajské kolo této 
soutěže, kterou pořádal  
ččK č. Krumlov na lipně.   
Naše hlídka ve složení Švarcová 
Jana, Zemanová Nikola, 
Lošková Barbora, Foltínová 
Rozárie a Švarcová Kristýna 
si vedla výborně a v celkovém 
hodnocení zaostala jen jeden 
jediný bod za vítězem.  
obsadili jsme 2. místo.   
Byli jsme spokojeni. 

Marie Anderlová

vyřešil se tak problém možného 
postupu do krajského kola 
v případě našeho vítězství. 
v době konání krajského 
kola 27. 5., byla děvčata 9.tř. 
na výletě v Barceloně, my jsme 
za ně neměli žádné náhradníky 
a nesestavili bychom soutěžní 
družstvo. Jeden jediný bod tedy 
rozhodl ke vší spokojenosti.

Byla jsem pyšná na to, 
jak se děvčata po celou 
dobu soutěže chovala, jak 
vystupovala a pracovala 
na jednotlivých 
stanovištích. všechny 
úrazy byly realisticky 
namaskovany, vypadaly 
jako ve skutečnosti. a jaké 
úrazy musela děvčata 
ošetřit? Bouračka na kole 
s bezvědomím a poraněním 
nohy, transport raněného 
na nosítkách, vyražené 
zuby a poraněná čelist, 
infarkt starší osoby, 
amputace palce na ruce, 
poranění oka větví 
stromu, resuscitace tří 
dospělých a jednoho 
kojence (srdeční masáž 
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ájacup

„Dobrý den, mohly bychom  
Vám nabídnout kytičku?“

touto úvodní větou zdravila děvčata  
ze Základní školy Brloh občany ve svých  
domovech a i kolemjdoucí v naší obci.  
dne 15. května 2024 vypomáhaly při každoroční 
sbírce český den proti rakovině, letos zaměřené 
na karcinom prsu. téměř všichni si kvítek měsíčku 
lékařského rádi koupili a prodalo se všech 400 kusů.

Chtěla bych touto cestou poděkovat nejen děvčatům 
(Míše Kadlecové, lucce tomanové, Barče loškové, 
evě urbánkové, terce vokálové a Kristýně Švarcové), 
ale i paní trávníkové, která nám 50 kytiček prodala 
ve firmě Grafobal a hlavně všem, kteří jste si  
kytičku zakoupili.

Každý rok si mezi členské schůze naplánujeme 
posezení u příležitosti dne matek. a tak tomu 
bylo i letos. sešli jsme se v pátek 17. května. 
Jakmile obdržíme pozvánku, hned si vymýšlíme 
dobroty, které ostatním připravíme. Na schůzi 
jsme poprvé přivítali také několik mladých 
členek. Máme radost, že se naše členská základna 
omlazuje, a že do našich řad vstupuje i dorost.

schůze začala netradičně kulturním programem, 
který připravila s děvčaty v Medvídku anička 
Karlů. Bylo to moc hezké vystoupení. Nejvíce se 
nám líbily tance. obdivovali jsme temperament 

dne 22.3. 2024 se tradičně konal každoroční 
ájacup ve volejbalu. Přihlásilo se 6 týmů  
po 4-5 hráčích. Každým rokem se účast postupně 
zvyšuje. turnaj se odehrál systémem každý 
s každým. Probíhaly urputné boje o každý míč, ale 
v přátelském duchu, abychom se všichni pobavili 
a o to hlavně šlo. vítězi se nakonec stali vašek 
Pecha, Pepek a Katka Fučíkovi a Šimon Boháč. 
děkujeme áje Pulkertové,  adéle Pulkertové 
a Filipu demčákovi za výborný catering.  
Již se všichni těšíme na další ročník ájacupu.

Den proti rakovině

Den matek v českém červeném kříži

Anna Tomanová

Šimon Boháč

děvčat, jejich rytmus a bezchybné provedení 
náročné choreografie. Při družném hovoru nám 
čas rychle utekl a byl čas se rozloučit. Na závěr 
jsme dostaly květinu. 

děkujeme vedení školy za to, že nám poskytuje 
prostor pro naše schůzování a věříme, že najdeme 
porozumění i u nového vedení školy.

Marie Anderlová
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Žákovský fotbal FK Nová Ves–Brloh

Úspěšně jsme ukončili již  
11. sezónu minivolejbalového 
kroužku. devět let jsem 
kroužek vedla jen v Brloze, 
dva roky ho děti navštěvují už 
i ve Chvalšinách. snažím se oba 
týmy spojit, a proto jezdíme 
na turnaje společně. 
Během roku je hlavně na těch 
nejmenších vidět obrovský 
pokrok, u těch starších je znát, 
když pravidelně trénují. Myslím, 
a doufám, že jednou budou 

hrát volejbal na amatérské 
úrovni velice dobře. dveře 
mají ale otevřené i na úroveň 
profesionální. Pokud by chtěly, 
musely by pokračovat v klubu 
v českém Krumlově, českých 
Budějovicích nebo jinde. Za mě 
bych byla moc ráda, pokud by 
náš kroužek vedl děti k lásce 
ke sportu a pohybu.  
Při posledním turnaji, který 
jsme měli jako klubový v Brloze 
11. června, jsem na tvářích dětí 

radost viděla. 
věřím, že i rodiče jsou 
spokojeni. Plánuji kroužek 
i příští školní rok, proto 
pokud bude mít někdo zájem, 
neváhejte děti přihlásit. 
Během září budu rozdávat 
přihlášky. tímto bych chtěla 
poděkovat rodičům za jejich 
podporu a pomoc při organizaci. 
Za podporu děkuji i obci. 

Minivolejbal

Alena Pulkertová

Rok se s rokem sešel a fotbalová 
sezóna 2023/2024 je za námi. 
Nejdříve začnu trochu zeširoka. 
Mám neskutečnou radost z toho, 
kolik dětí se u nás momentálně 
věnuje fotbalu (přípravka + žáci). 
Když vidím problémy po okrese, 
kde se obce ale i města spojují 
dohromady, aby mohly vůbec 
hrát, nebo dokonce tým dětí 
nepřihlásí, jsme tady na to, 
kolik máme obyvatel, taková 
trochu anomálie. takže snad 
děti u fotbalu vydrží a rodiče je 
v tom budou stále podporovat, 
protože bez nich by to nešlo a já 
jim všem moc děkuji.
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a teď už k týmu starších žáků, 
který trénuji. Musím se přiznat, 
že před startem sezóny jsem  
byl hodně skeptický a čekal 
jsem, že se budeme motat  
někde na chvostu. do dorostu 
nám odešla celá osa týmu  
a já měl obavy, že to herně 
prostě nezvládneme. 

Naštěstí jsem se mýlil, a jak 
už to bývá, když odejdou 
silní hráči, otěží se chopí jiní 
mladší kluci a nakonec jsem 
s uplynulou sezónou nadmíru 
spokojen. uhráli jsme střed 
tabulky a skončili s 28 body 

na 6. místě z jedenácti týmů 
s konečnou bilancí 9 výher, 
11 proher a kladným skóre 
77:58. Kluky musím pochválit 
za dobrý přístup k tréninkům 
a i zápasům, kdy i s těžšími 
soupeři to nevzdávali a bojovali 
až do konce. Někdy mi z těch 
výkonů sice nějaké ty šediny 
určitě přibyly, ale tak už to 
ve sportu bývá . 

Ročníkově to byl hodně mladý 
tým, kdy ze 14 hráčů přišlo 
hned 6 z přípravky.  
o to větší radost mám z tohoto 
konečného výsledku. za FK Nová Ves–Brloh  

Jan Postl ml.

Zdravím všechny fanoušky 
fotbalu, obzvláště toho 
Novoveského. 

v následujících řádcích vám 
přiblížím putování mladší 
přípravky jarní částí naší 
soutěže. Podzimní část jsme 
zakončili se čtyřmi výhrami 
a šesti prohrami. Hodnotili 
jsme to pozitivně, bylo na čem 
stavět, ale do jarní části jsme 
šli s vizí, že chceme naši 
bilanci minimálně vyrovnat. 
Na úvod jarní části jsme 
začali prohrou s Kaplicí 
(ročník 2016), dokázali jsme 
se však „oklepat“ a následně 
si připsali 3 výhry v řadě 
s loučovicemi a poté s Horním 
i dolním dvořištěm (s dolním 
dvořištěm jsme na podzim 
prohráli vysoko 15:0). Naši 
sérii výher zastavil až český 
Krumlov po vyrovnaném 
zápase 5:3. Následovala 
výhra s Kaplicí (ročník 2015, 
podzimní výsledek byla prohra 
15:3), dále prohra se Zlatou 
Korunou, výhra ve větřní, 
prohra ve Kremži a sezónu jsme 
ukončili na domácím hřišti 

výhrou s lipnem. vezmeme-
li to statisticky, jarní část 
zakončujeme s šesti výhrami 
a čtyřmi prohrami , tudíž 
bychom za jarní část skončili 
na krásném 4. místě. 

Chtěl bych ještě zmínit 
úctyhodný výkon lukáše 
salona, který se umístil 
s fantastickými 61 vstřelenými 
góly na třetím místě v tabulce 

střelců celé soutěže, což je 
opravdu obdivuhodný výkon. 

Na závěr bych rád poděkoval 
všem fanouškům i trenérům. 
Hlavně děkuji dětem na hřišti, 
které odmakaly každý zápas 
a rostly s každým zápasem 
i tréninkem. Přeji všem krásné 
slunečné léto a už nyní se těším 
na další sezónu.

FK Nová Ves–Brloh mladší přípravka

Václav Tancer

Nesmím zapomenout poděkovat 
tátovi, který měl na starosti 
především organizační věci,  
a hlavně rodičům, kteří jezdili 
na zápasy a chodili fandit. 

Jak už jsem zmínil na začátku, 
bez rodičů a jejich pomoci při 
odvozu kluků na zápasy by to 
prostě nešlo. Momentálně je 
u žáků do budoucna potenciál 
veliký a věřím, že se zanedlouho 
ocitnou opět na „bedně“.  
tak si užijte léto a do nové 
sezóny v plné síle 
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18. 4. Soutěž TFA Soptík  
v Dolní Třeboníně
soutěž byla určena pro děti 5 – 7 let
Z našeho družstva se účastnily Růženka 
Zahradníková a Nela Jenšíková.

děvčata probíhala slalomem, táhla vycpaného 
panáka, překonávala překážky, roztahovala 
hadici, přenášela kanystry s vodou a otáčela 
pneumatiku.

ve své kategorii obsadila Nela Jenšíková 3. místo 
a Růženka Zahradníková 4. místo.

27. 4. V holubově, zahájeni 
dětské ligy o Okresní pohár 

Zúčastnilo se celkem 39 družstev v kategorii 
přípravka 6 družstev, děti 3 – 6 let  
mladší žáci 20 družstev, děti 6 – 11 let
starší žáci 13 družstev, děti 11 – 15 let

vítězná družstva / přípravka Velešín A / mladší 
žáci Přídolí / starší žáci Soběnov, naši mladší 
žáci obsadili 5. místo

11. 5. Druhá soutěž mladých 
hasičů v požárním útoku 
v Brloze
soutěž, která je součástí okresního poháru český 
Krumlov, se u nás konala po roční přestávce. 

Zúčastnilo se jí celkem 44 týmů ve třech věkových 
kategoriích – Přípravka- 7 družstev, mladší žáci- 
22 družstev a starší žáci- 15 družstev.

Počasí nám vyšlo perfektní a celá soutěž proběhla 
bez problémů. I přes velké množství pokusů 
(každý tým běžel 2x) probíhala soutěž v dobrém 
tempu a k vidění bylo mnoho povedených útoků. 
v kategorii Přípravka zvítězilo družstvo Velešín 
A, z mladších žáků byli nejrychlejší Plešovice  
a ze starších holubov A. Naši mladší žáci se 
umístili na parádním 2. místě.

velké poděkování všem členům sdH, kteří se 
podíleli na přípravě a zajištění soutěže.
také děkujeme maminkám, které nám napekly 
dobroty do stánku.

25. 5. okresní kolo  
hry Plamen v Kaplici

Zde bojovali naši mladší žáci ve štafetě dvojic 
kde obsadili 1. místo, ve štafetě 4x60 2. místo 
a v požárním útoku, který nám moc nevyšel 
7.místo

Celkově nakonec obsadili krásné 3 místo.
velké poděkování všem dětem.

Jak se daří našim mladým hasičům

Stanislava Trávníková



Zpravodaj obce Brloh  |  číslo 2  |  2024

31

SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ BRLOH  
VÁS SRDEČNĚ ZVE NA 

 

Oslavy výročí 140. let od založení sboru 

které se konají v sobotu 13. 7. 2024 od 13:00 

u hasičské zbrojnice v Brloze 

Na co se můžete těšit: 

Slavnostní průvod  

Projevy starosty sboru, starosty obce a hostů 
Ocenění členů sboru 

Ukázka techniky HZS Jihočeského kraje - HS Křemže 

Ukázka techniky sboru  

Hudební doprovod kapely K-Club po celé odpoledne 
Výstava a promítání z historie sboru 

Občerstvení 
 

 

Těšíme se na Vás! 
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Všímálek

Rojšínská rokle ii

Jana Němcová

určitě jste si, drazí čtenáři, 
všimli, že v minulém vydání 
zpravodaje, vyšel článek 
o úklidu rokle v Rojšíně. Kvůli 
nešťastnému souběhu událostí 
se ve vašich schránkách objevil 
o pár dní později, než bylo 
přislíbeno, a tím se povědomí 
o této akci nedostalo ke všem, 
kteří by jistě chtěli podat 
pomocnou ruku k dílu.

avšak! Moderní výdobytky 
civilizace dorazily i k nám 
na vesnici, a tak byla tato 
událost několik dní předem 
oznámena na naší rojšínské 
Whatsappové skupině, která 
je rozšířena i mezi nerojšíňáky. 
takže nějaké povědomí 
o chystané události bylo.

ve stanovený termín se u černé 
skládky sešlo osm dospělých 
a hejno dětí. Na závěr dorazily 
ještě tři kusy pomocníků, kteří 
si alespoň zlehka zašpinili své 
téměř fungul nové rukavice. 
v přípravných pracích jeden 
z dobrovolníků s těžkou 
technikou vyhrabal část  
sutě na hranu rokle  
a my jsme mohli začít!

První myšlenka, jenž napadla 
snad každého z přítomných, 
kromě těch nejmladších, kteří 
si nezdar nepřipouštěli, byla, 

že to nemůžeme nikdy uklidit. 
Bylo toho moc! do čeho se 
pustit dřív? ale nepropadli 
jsme zoufalství a statečně se 
ponořili do odkrývání tajemství 
rojšínské rokle.

dalo by se říct, že jsme 
nacházeli jeden poklad 
za druhým. ten, kdo oplývá 
dobrodružným duchem, by 
měl jistě radost. a ten, kdo je 
o něco větší škudla na korunu, 
by mohl ještě ledacos použít… 
třeba krásnou matraci, možná 
i dvě, skříň plnou složených 
triček, jenom trochu mokrých 
a zavánějících s lehkou 
začínající plísní, nic, co by savo 
nedokázalo odstranit, luxfery, 
eternitovou střechu, hromadu 
skelné vaty, dlaždičky, suť, 
částí ledničky, kolo od vozidla, 
rozpadlou toaletu zmiňovanou 
v minulém článku, kartonové 
krabice, hromady železných 
věcí, plastů, dřevotřísky, pásy 
černého igelitu, součástky 
kravských dojiček, jako 
vzpomínek na krávy, které byly 
kdysi ubytovány v nedalekém 
kravínu… a mnoho… Mnoho… 
MNoHo dalšího.

stanovený limit na úklid jsme 
si určili na dvě hodiny a ten 
jsme bezezbytku splnili a o pár 
minut protáhli. dalo by se však 

pokračovat a dolovat skvosty 
ještě spoustu dní, ale na to jsme 
už neměli chuť, energii a snad 
ani žaludek. o několik dní 
později byly bagříkem provedeny 
poslední terénní úpravy.

odcházeli jsme s dobrým 
pocitem a svahem části rokle 
upraveným na „hrabičky“. 
Za odměnu jsme si v rojšínské 
pergole dali chladivé nápoje 
a opekli špekáčky a další 
pochutiny, které šly napíchnout 
a dát nad oheň.

Nejvíce by nás potěšila jedna věc, 
a to kdybychom žádné podobné 
akce nemuseli pořádat. Nemuseli 
uklízet ve svém volném čase, 
„bordel“ po jiných lidech, kteří už 
jistě vědí, že do přírody se odpad 
nevyváží, ale že k tomu existují 
místa určená.

Velmi děkuji všem 
zúčastněným, kteří podali 
svou pomocnou ruku. 

statistika: dvě hodiny práce, 
osm až dvanáct dospělých, hejno 
pracovitých dětí, dva psi, tři 
přetékající káry, naplněný kufr 
od auta, dvě obří hromady sutě 
a jedna menší vatra.
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Grilované kuře s letní zeleninou 
a bylinkovou omáčkou

Mezitím si připravte  
bylinkovou omáčku.
1 hrnek bílého jogurtu,  
1 lžíce olivového oleje,  
1 lžíce citronové šťávy,  
1 stroužek utřeného česneku, 
Sůl a pepř, sekané bylinky 
(bazalka, petrželka)

v misce smíchejte jogurt,  
olivový olej, citronovou šťávu, 
česnek, sůl, pepř a sekané 
bylinky. 

upečené kuře nechte 10 minut 
odpočinout a poté ho nakrájejte 
na porce. Podávejte s grilovanou 
zeleninou a bylinkovou 
omáčkou.

vše jsem osolila, opepřila, 
přidala trochu kmínu, 
posmažila a směs dala na maso. 
trochu podlila vodou a přikryté 
pekla v troubě.  
Nakonec jsem to polila 
smetanou ke šlehání a ještě  
asi 5 - 10 minut zapekla. s rýží 
a zeleninovým salátem to byl 
výborný oběd.

350 g hrubé mouky,  
20 g droždí (půl kostky), 200 ml 
mléka, 2 lžičky cukru moučka, 
2 lžíce rozpuštěného másla, 2 
žloutky a 2 špetky soli

Zaděláme těsto, necháme 
vykynout, vytvarujeme 
knedlíky, které můžeme 
naplnit ovocem a zase necháme 
vykynout. vaříme v páře a nejvíc 
se mi osvědčilo dát na pařáček 
pečící papír nic se nepřilepí, 
knedlíků jen tak 4 až 5 ks a dál 
od sebe. vaříme asi 8 minut 
podle velikosti a po vyndání 
párkrát propíchneme 
párátkem. ty prázdné polijeme 
rozmačkaným ovocem nebo 
žahourem, plněné podáváme 
klasicky se strouhaným 
tvarohem, cukrem a máslem 
nebo s tím, co máme rádi.

1 celé kuře (cca 1,5 kg), 
2 menší cukety, lilek,  
červená paprika, žlutá paprika, 
2 cibule, 2 stroužky česneku, 
olivový olej, sůl, pepř,  
čerstvé bylinky (bazalka, 
petrželka, tymián, oregano)

Kuře omyjte a osušte papírovou 
utěrkou. vnitřní dutinu kuřete 
osolte a opepřte. Cuketu, lilek, 
papriky a cibuli nakrájejte 
na větší kusy. česnek nasekejte 
najemno. v misce smíchejte 
nakrájenou zeleninu s olivovým 
olejem, solí a pepřem.

do pekáče vložte kuře a kolem 
něj rozložte zeleninu. Pečte 
v troubě předehřáté na 180 ° C 
po dobu 1 hodiny a 30 minut,  
nebo dokud kuře není 
propečené. 

Měla jsem už tři dny v lednici 
naloženou krkovičku (pikantní 
kořenící směs, sůl, olivový olej) 
a ke grilování nedošlo.  
tak jsem ji zpracovala a vyšel 
z toho opravdu dobrý oběd.  
Plátky masa jsem poprášila 
hladkou moukou a prudce 
opekla na másle s olejem, 
pěkně na barvu a rozložila 
do vymazaného pekáče. 

ve výpeku jsem osmažila dvě 
velké nakrájené cibule, přidala 
asi 200 g libovější anglické 
slaniny, orestovala a přimíchala 
asi půl kila nakrájených hříbků 
(byly mražené z loňska).  

…a teď něco na zub

Zapečené vepřové s houbami

Kynuté knedlíky

Marta Tomanová

Marcela Mádlová

Marta Tomanová
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Luštění  
s medvědem

v každém čísle Zpravodaje vám přinášíme jeden obrázek (uprostřed křížovky)  
z našeho brložského regionu a vaším úkolem je určit, kde se nachází.  
tentokrát je trochu změna a jedná se o historickou fotografii a chceme vědět,  
jaké místo je na fotce.

K tomu si ještě vyluštíte křížovku, jejíž tajenka se též váže k naší obci.  
Pak stačí vše napsat a přinést do knihovny, vhodit do schránky na oÚ nebo poslat poštou  
či e-mailem knihovna@obecbrloh.cz, a to do konce července - Nezapomeňte na zpáteční adresu!

tentokrát budeme doplňovat text ze svazku Farní osada Brloh od Jana eliase:

lid na osadě farní Brložské jak český, tak německý snáší se dosti dobře s druhou národností 
a většinou i mocen jest druhého jazyku 1. TAJeNKA. Nářečí německé, v celém Pošumaví rozšířené, 
blízké jest nářečí 2.TAJeNKA. lid zdejší jest ryze katolický a konservativní, zachovávaje zvyky 
a obyčeje po předcích zděděné. teprve poslední dobou jeví se zde rozličné změny jak ve způsobě žití 
i ve smýšlení, které nejvíce přinesenou jest dělnickou třídou z 3. TAJeNKA. lid domácí hledá výživu 
svou v polním hospodářství, které zde poměrně dosti výnosné jest. Nepanujeť zde nikdy přílišné sucho, 
porotože okolní veliké lesy dostatečné množství vodních par vypouštějí a tím i vzduch vlhkým udržují.

Tři úspěšní vylosovaní výherci dostanou jako dárek hmoždíř s tloučkem za své správné odpovědi.

entokrát došlo 8 správných odpovědí. losování se ujala paní veronika Mikešová.  
výherci jsou následující: pan Josef Borovka, paní Jana Švarcová  
a paní Vlasta Jakešová – všichni z Brloha.  

srdečně blahopřejeme! výhra je pro vás připravena v knihovně.

Jak dopadlo luštění z minulého čísla? 

Fotografie uvnitř křížovky: historická fotografie „Hostince u Běrtů“

tajenka z křížovky zněla: 1. KaPlI

    2. NevelIKá

    3. lIstINa
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Křížovka byla vytvořena v programu Crosswords - ItPro CZ -http://crosswords.itpro.cz



Kulturní akce  
na léto 2024

sobota 13. 7. 2024 od 13:00 u hasičské zbrojnice v Brloze 

OSLAVy VÝROčÍ 140 LeT OD ZALOŽeNÍ SBORu

Neděle 28. 7. 2024 od 14:00 na koupališti v Brloze 

ŘeZBáŘSKá VeRNiSáŽ

čtvrtek 1. 8. 2024 od 18:00 na koupališti v Brloze 

AŽ OPADá LiSTÍ Z DuBu 
loutkové představení podle Jana Wericha, divadlo Julie a spol.

Pátek 2. 8. 2024 od 20:00 v Kd Brloh 

POuŤOVá DiSKOTéKA
Zahraje dJ vráťa tondr

sobota 3. 8. 2024 od 10:00 na volejbalovém hříšti

O DŘeVáK OBCe BRLOh 
volejbalový turnaj smíšených družstev

Neděle 4. 8. 2024 – Brloh

POuŤ 
pouťové atrakce, stánky, mše svatá

Neděle 4. 8. 2024 od 10:00 do 14:00 hodin – kino Brloh

VeRNiSáŽ
výstava obrazů - anita veselá, o zahájení se postará Miroslav Houška z galerie v čB

Neděle 4. 8. 2024 od 10:00 na volejbalovém hřišti

NOheJBALOVÝ TuRNAJ

Pátek 16. 8. 2024 od 21:00 na fotbalovém hřišti

LeTNÍ KiNO

sobota 24. 8. 2024 od 20:00 v Klášteře na Kuklově

NeZMAŘi
Koncert kultovní folkové kapely

Bližší informace o kulturních akcích se dozvíte z plakátů a na internetových  
a facebookových stránkách obce www.obecbrloh.cz.


